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Cuestión de fe

Un ano máis chega o Domund, o DOmingo MUND ial da
Propagación da Fe, culminando un Outubro  que sempre ten
color misioneiro. A cousa empezou no ano 1926, pero non é
nova, porque se os cristiáns esquecemos esta dimensión,
malo... Ou somos ou non somos... Se somos cristiáns,
certamente seremos misioneiros, onde queira que esteamos e
fagamos o que fagamos.

1. É a hora do teu compromiso misioneiro.
Evidentemente que Misioneiros por excelencia son os que
deixando casa e familia, seguindo a Xesús, se van terras
lonxanas servir ós irmáns e que por eso mesmo merecen toda
a nosa admiración e agradecemento, porque o fan no nome de
toda a comunidade crente. ¿E nós? Non temos desculpa. Temos
que empezar a crelo. A tarefa é de tódolos bautizados.
Misioneiro es ti, na túa casa, cando te sacrificas e vas
construíndo familia cristiana.
Misioneiro es ti, no teu traballo, cando fas o que debes con
responsabilidade e sonrisa.
Misioneiro es ti, cos teus amigos, cando es capaz de crear
alegría no medio das dificultades.
Misioneiro es ti, cando rezas.
Misioneiro es ti, cando fas un donativo e falo con
xenerosidade.
Misioneiro es ti.... canto dun xeito ou outro es testemuña de Xesucristo, co teu xeito de ser, coa túa forma de
actuar e coa túa palabra..
Ser misioneiro é ser capaz de saír dun mesmo dándose, e dando, coa medida que nos marque o noso corazón en
resposta á chamada do Señor. Ser misioneiro é, en definitiva ser cristián, sendo sal e luz no medio do mundo.
Non temos desculpa. Todos podemos dar desde a nosa pobreza. A nosa Igrexa diocesana, deu e segue a dar
leigos, relixiosos e sacerdotes aínda en época de escaseza... porque a Misión é dimensión esencial da fe.

2. “Eucaristía e Misión”.
Juan Pablo II, na mensaxe para esta Xornada, resalta que “cando se participa no Sacrificio Eucarístico, percíbese
con máis fondura a universalidade da redención, e en consecuencia, a urxencia da misión da Igrexa, que ten como
programa o centrarse no mesmo Cristo, ó que hai que coñecer, amar e imitar, para vivir nel a vida trinitaria y
transformar con el a historia ata o perfeccionamento na Xerusalén celeste” (Mensaxe de Juan Pablo II para a
Xornada Misioneira Mundial 2004, 2).

3. Contemplando a Eucaristía cos ollos de María.
“Neste cento cincuenta aniversario da definición da Inmaculada Concepción... contando coa intercesión da Virxe,
a Igrexa ofrece a Cristo, pan da Salvación, a tódalas xentes, para que o recoñezan e o acollan coma o único
Señor” (Mensaxe de Juan Pablo II para a Xornada Misioneira Mundial 2004, 1).
Que o DOMUND deste ano, sacuda unha vez máis as nosas conciencias, e afine o noso compromiso cristián. É
a hora de preguntarnos pola nosa entrega, pola nosa xenerosidade... Deus grande en misericordia e tenrura poida
ver como medra o noso compromiso con Xesucristo e co seu Evanxeo, que aspira a chegar a tódolos homes.
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EVANGELIO

San Lucas 17, 5-10.

 Hemos hecho lo que teníamos que hacer

En aquel tiempo, los Apóstoles dijeron al Señor:
—Auméntanos la fe.
El Señor contestó:
—Si tuviérais fe como un granito de mostaza, diríais a esa morera: «Arráncate de
raíz y plántate en el mar», y os obedecería.
Suponed que un criado vuestro trabaja como labrador o como pastor, cuando
vuelve del campo, ¿quién de vosotros le dice: «En seguida, ven y ponte a la mesa»?
¿No le diréis: «Prepárame de
cenar, cíñete y sírveme mientras
como y bebo; y después come-
rás y beberás tú?» ¿Tenéis que
estar agradecidos al criado por-
que ha hecho lo mandado?
Lo mismo vosotros: Cuando
hayáis hecho todo lo mandado,
decid:
«Somos unos pobres siervos,
hemos hecho lo que teníamos
que hacer».

3 DE OCTUBRE.
VIGÉSIMO SÉPTIMO DOMINGO

1. – Libro de Habacuc 1, 2-3; 2, 2-4.

«El justo vivirá por su fe»

2. – Carta de S. Pablo a Timoteo 1, 6-8. 13-14.

«No tengas miedo en dar la cara por nuestro Señor»
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10 DE OCTUBRE. VIGÉSIMO OCTAVO DOMINGO

1. – Segundo Libro de los Reyes 5, 14-17.
«No hay Dios en toda la tierra más que el de Israel»

2. – Segunda Carta de S. Pablo a Timoteo 2, 8-13.
«Si perseveramos reinaremos con él»

EVANGELIO
San Lucas 17, 11-19    Levántate, vete: tu fe te ha salvado

Yendo Jesús camino de Jerusalén, pasaba entre Samaría y Galilea. Cuando iba a entrar en un
pueblo, vinieron a su encuentro diez leprosos, que se pararon a lo lejos
y a gritos le decían: —Jesús, maestro, ten compasión de nosotros.
Al verlos, les dijo: —Id a presentaros a los sacerdotes.
Y mientras iban de camino, quedaron limpios. Uno de ellos, viendo que
estaba curado, se volvió alabando a Dios a grandes gritos, y se echó por
tierra a los pies de Jesús, dándole gracias. Éste era un samaritano. Jesús
tomó la palabra y dijo: —¿No han quedado limpios los diez?; los otros
nueve, ¿dónde están? ¿No ha vuelto más que este extranjero para dar
gloria a Dios?
Y le dijo: —Levántate, vete: tu fe te ha salvado.

San Lucas 18, 1-8.     Dios hará justicia a sus elegidos que claman a Él

En aquel tiempo, Jesús, para explicar a los discípulos cómo tenían
que orar siempre sin desanimarse, les propuso esta parábola: —
Había un juez en una ciudad que ni temía a Dios ni le importaban
los hombres.
En la misma ciudad había una viuda que solía ir a decirle: «Hazme
justicia frente a mi adversario»; por algún tiempo se negó, pero
después se dijo: «Aunque ni temo a Dios ni me importan los hom-
bres, como esa viuda me está fastidiando, le haré justicia, no vaya
a acabar pegándome en la cara». Y el Señor respondió:
—Fijaos en lo que dicé el juez injusto; pues Dios ¿no hará justicia
a sus elegidos que le gritan día y noche? ¿o les dará largas? Os digo
que les hará justicia sin tardar. Pero cuando venga eI Hijo del
Hombre, ¿encontrará esta fe en la tierra?

17 DE OCTUBRE. VIGÉSIMO NOVENO DOMINGO

1. – Libro del Éxodo 17, 8-13.
«Mientras Moisés tenía en alto la mano, vencía Israel»

2. – Segunda Carta de S. Pablo a Timoteo 3, 14-4, 2.
«El hombre de Dios está equipado para toda obra buena»

EVANGELIO
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EVANGELIO

San Lucas 18, 9-14.

 El publicano bajó a su casa justificado; el fariseo, no

24 DE OCTUBRE.
TRIGÉSIMO DOMINGO

1. – Libro del Eclesiástico 35, 15-17. 20-22.
«El pobre hasta alcanzar a Dios no descansa»

2. – Segunda Carta de S. Pablo a Timoteo 4, 6-8. 16-18.
«Ahora me aguarda la corona merecida»

En aquel tiempo, dijo Jesús esta parábola
por algunos que, teniéndose por justos, se
sentían seguros de sí mismos, y desprecia-
ban a los demás:

—Dos hombres subieron al templo a orar.
Uno era un fariseo; el otro, un publicano.

El fariseo, erguido, oraba así en su interior:

¡Oh Dios!, te doy gracias, porque no soy
como los demás: ladrones,  injustos,
adúlteros; ni como ese publicano. Ayuno dos
veces por semana y pago el diezmo de todo
lo que tengo.

El publicano, en cambio, se quedó atrás y
no se atrevía ni a levantar los ojos al cielo;
sólo se golpeaba el pecho, diciendo: ¡Oh
Dios!, ten compasión de este pecador.

Os digo que éste bajó a su casa justificado
y aquél no. Porque todo el que se enaltece
será humillado y el que se humilla será enal-
tecido.
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31 DE OCTUBRE.
TRIGÉSIMO PRIMER DOMINGO

1. – Libro de la Sabiduría 11, 23-12, 2.

«Te compadeces de todos, Señor, porque todo lo puedes»

2. – Segunda Carta de S. Pablo a los Tesalonicenses 1, 11-2, 2.

«Que Jesús nuestro Señor sea vuestra gloria»

EVANGELIO

San Lucas 19, 1-10.

El Hijo del Hombre ha venido a salvar lo que estaba perdido

En aquel tiempo, entró Jesús en Jericó y atravesaba la ciudad.
Un hombre llamado Zaqueo, jefe de publicanos y rico, trataba de distinguir quién
era Jesús, pero la gente se lo impedía, porque era bajo de estatura. Corrió más
adelante y se subió a una higuera, para verlo, porque tenía que pasar por allí.
Jesús, al llegar a aquel sitio, levantó los ojos y dijo:
—Zaqueo, baja en seguida, porque hoy tengo que alojarme en tu casa.
El bajó en seguida, y lo recibió muy contento.
Al ver ésto, todos murmuraban diciendo:
—Ha entrado a hospedarse en casa
de un pecador.
Pero Zaqueo se puso en pie, y dijo
al Señor:
—Mira, la mitad de mis bienes,
Señor, se la doy a los pobres; y si
de alguno me he aprovechado, le
restituiré cuatro veces más.
Jesús le contestó:
—Hoy ha sido la salvación de esta
casa;  también éste es hijo de
Abrahán.
Porque el Hijo del Hombre ha
venido a buscar y a salvar lo que
estaba perdido.
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Adolfo Zon Pereira é un Misioneiro Javeriano

natural de Seixalbo, que despois dun breve alto de dous anos en
Madrid, para formarse mellor, retornou á Misión no estado Amazonas,
no Brasil. Escribiunos nun galego-brasileiro e dinos:

Felicidad Couselo Vigo, Misioneira do Divino Maestro, é natural de

Santiago de Compostela e está na Misión Diocesana de Jipijapa,  Ecuador. Cóntanos...

«Queridos amigos:

Por fin podo pórme en contacto e
así poder estar mais preto. Ata
agora estiven demais ocupado,
pois desde que cheguei non parei
de viaxar. En Abaetetuba
estamos coa creación dunha
Escola para Evanxelizadores
da cal eu teño que responsa-
bilizarme. Para iso tiven que ir
varias veces para me reunir co
Bispo e o Secretariado de Pastoral.
Despois tamén asumín unhas
clases de Doutrina Social en Belén
para un grupo de aspirantes dos
diversos Institutos relixiosos,
durante os meses de outubro e
novembro (30 horas). Logo
estiven sustituindo un compañeiro
en outra parroquia.
Por fin xa estou en Tailândia. A
parroquia ten a extensión da
diocese de Ourense, pois temos
comunidades a 120 Km. da
cidade. A cidade ten 30.000

habitantes. Está crecendo moi de
presa, e xa están nacendo dous
barrios máis. A cidade formouse
nos anos 70 coa colonización da
Amazonia. As principais
actividades son a extracción de
madeira (70 serrerías), as
facendas de gando e a agricultura.
Por agora estou estudiando a
situación e coñecendo esta
realidade que é nova para min xa
que as Illas, onde estiven antes,
eran outra cousa.
Temos moita violencia, tres ou
catro persoas morren de
«morte matada» cada
semana.
Este é un dos grandes problemas
que debemos enfrontar. Tivemos
unha mesa redonda con tódalas
autoridades civís, policiais e
asociacións, para ver o que
podemos facer para diminuir polo
menos esta situación.
Desde Xaneiro comezarei a estar
moi ocupado xa que comeza o

novo ano Pastoral e debo estar
presente en varios lugares para
as programacións das parroquias.
Pois con elas tamén comeza o
tempo de preparar a Campaña da
Fraternidade que se desenvolve
na Coresma, e isto corre da miña
conta.
Máis adiante che mandarei o
proxecto das Salas para a
Catequese que queremos
construir nos barrios de Tailândia
e a ver o que vós nos podedes
axudar.

E remato por hoxe. Un grande
abrazo e lembranza para os
compañeiros».

«Hace justamente seis años que
vine a Jipijapa. Soy Misionera del
Divino Maestro y mis superioras me
lo propusieron, cuando estaba en
la Casa de Ejercicios de Orense,
pero también creo que fue el Señor
que me escogió. Fue una sorpresa
para mí cuando me lo pidieron, pero
si algo me costó el venir entonces,
no tiene comparación eso con la
satisfacción que ahora mismo

siento y la alegría con que
vivo.
Me siento una persona
afortunada porque me gusta
todo lo que hago: trabajar con
los niños en catequesis; visitar
las comunidades del campo y
ayudar a las madres de familia
con cosas muy prácticas como
puede ser corte y confección;
visitar a una familia con
problemas o a un enfermo…

La gente de esta tierra es muy
receptiva, agradecida y con
deseos de aprender. Uno recibe
mucho más de lo que da. Me
siento querida de la gente y útil.
Y en esta misión tan particular
para los de Ourense me gusta
especialmente ese apoyo y esa
presencia de voluntarios que cada
año llegan a la misión. Resultan
admirables por su buen trabajo y

además su experiencia siempre
nos anima.
Me gustaría deciros a todos una
palabra de ánimo porque los
misioneros son más necesarios
que nunca. Hay mucho campo
para trabajar y por eso cualquier
cosa que hagas por los demás es
siempre buena.
La Iglesia es por naturaleza
misionera, por eso todos nos
debemos implicar en esta labor
misionera. Que cuando uno se
decide y vive en esa entrega, de
mil maneras se siente pagado por
el Señor. Además debo decir que
no hay edad para la misión
porque todos hemos de ser
misioneros. Siempre podemos
serlos ya con la oración. La
invitación del Señor «id por todo
el mundo y anunciad…» es para
todos.



1. Manuel Garrido, é ben coñecido de case
todos, pola súa tarefa como ciruxano Infantil no
Hospital 1 de Maio en Santa Cruz de la Sierra en
Bolivia. O seu traballo xa é cousa de moitos anos.
Dedica as súas vacacións a traballar alí, operando
nenos en dificultades económicas e ademáis foi
dotando aquel Hospital. Leva gañados para esta
causa moitos profesionais, e incluso institucións
e rara vez viaxa só. Ademáis colabora en
parroquias na Pastoral familiar, creando grupos
de matrimonios.

2. José Manuel Domínguez Prieto. Profesor de
Filosofía que xa por cuarto ano consecutivo
comparte as súas vacacións con xente de Paraguai.

A súa misión ten tres
ámbitos principais:
formación do profe-
sorado da Univer-
sidade Católica en
Antropoloxía Per-
sonalista; traballo en
parroquias marxi-
nais en Pastoral
Familiar e final-
mente, canalización
de axuda huma-
nitaria durante todo
o ano para alimen-
tar a nenos des-
nutridos.

Misioneros de Acá
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Novas formas de compromiso
misioneiro dos leigos
Ata hai pouco tempo parecía que a única forma de compromiso misioneiro para os leigos era a aportación
económica. Non hai dúbida de que é importante, porque sen ela non se poden concretar outras moitas
formas de axuda, pero resulta interesante ver como se están abrindo camiño, cada vez con máis forza,
outras novas formas, que nacen da vivencia cristián. Porque os leigos «están chamados a apoiar tódalas
iniciativas misioneiras, e a valorar e fomentar o carisma misioneiro laical» (La misión ad gentes y la Iglesia
de España, p. 41). A misión para os leigos é un deber e un dereito. Ademáis eles poden chegar a campos que
lle son propios debido á súa índole secular.

«Nun mundo que se fai cada vez máis pequeno, coa desaparición das distancias, as comunidades eclesiais
deben relacionarse entre sí, intercambiando enerxías e medios, comprometéndose na única e misión común
de anunciar e vivir o evanxeo. As chamadas Igrexas máis xoves… precisan da forza das máis vellas, mentres
que estas teñen necesidade do testemuño e empuxe das máis xoves, de tal xeito que cada Igrexa se
beneficie das riquezas das outras» (Christifideles laici, 35).

Pois ben, queremos destacar aquí algunhas experiencias que se deron neste verán no noso mundo misioneiro.

3. Apoio á
M i s i ó n
Diocesana de
Jipijapa. Catro
p r o f e s o r e s ,
dous médicos,
unha auxiliar de
e n f e r m e r í a …
nun traballo
p r o g r a m a d o
durante tempo
e levado a cabo
a veces en moi
poucos días. A
súa presencia a
máis de efec-
tiva, serve de ánimo e estímulo ós nosos
misioneiros alá.

4. Emilia Sotelo e Belén Rodríguez, que
viaxaron a Brasil para acompañar e axudar en todo
o que podían a Miguel Sotelo Dapía.

... Seguro que houbo máis casos. Estes son algúns
dos que coñecemos. Todos eles confesan que son
unhas vacacións distintas e que aquela realidade
os atrapou, porque os enche plenamente.

Estamos certos de que este tipo de compromisos
seguirá a medrar...

¿Quen se apunta?...

VIXILIA DO DOMUND

Día: 23 de Outubro, sábado
Hora: 8 da tarde
Lugar: Igrexa de Santo Domingo

E un momento importante para a Delegación e para o
noso compromiso misioneiro. Contamos coa vosa
presencia e participación…E se trás a alguén máis…

¡GRACIÑAS POLA VOSA ACOLLIDA!
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